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Érkezett 2016 SW 0 6.

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tísztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyű lésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő
kérdést kívánok benyújtani Trócsányi László igazságügyi miniszter úrhoz

„Mikor és hogyan valósul meg a gyakorlatban is a gyermekbará t
igazságszolgáltatás ? ”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az ön elődje, Navracsics Tibor a 2012-es évet a gyermekbarát igazságszolgáltatá s
évének nevezte . A korábbi igazságügyi miniszter azt ígérte, hogy a kormány minden t
meg fog tenni annak érdekében, hogy intézményi és jogszabályi szinten is biztosítva lesz ,
hogy az eljárások során a b űncselekmény áldozatává vált gyermekek ne váljanak a z
eljárás áldozataivá .

Tisztelt Miniszter Úr !

Bizonyára ön is tudomást szerzett azokról a budapesti nevel őotthonban történt
szörnyűségekrő l, amelyeket a napokban közölt le a Bors nevű napilap. Az eddig még me g
nem nevezett intézményben a nevel ők hosszú időn keresztül és folytatólagosan
bántalmaztak kiskorúakat. A nevelők a nagyobbaknak zsebpénzt ígértek, a kisebbekne k
játékokat, édességet . A kicsik 9-10 évesek voltak, a nagyobbak 13-15 esztend ősek. Az
említett lap információi szerint a jogvéd ők 15 olyan fiatalt találtak, akik mertek meséln i
arról, mi is folyik az intézmény falai között . Neveket is mondtak nekik, majd rend őrségi
feljelentés is született . Egy bentlakó hozzátartozója tette, melyben leírta, a nevel ők nemi
érintkezésért cserébe extra kimenőt engedélyeznek a lányoknak . Az ügynek további
következménye, hogy a jogvédők állítása szerint, néhány hete egy nap alatt öt tini került
kórházba. Négyen begyógyszerezték magukat, az ötödik pedig felvágta az ereit, mert
nem tudták tovább elviselni az intézményben történteket .



Sajnálatos módon a hozzám eljutott információk szerint egy korábbi ügyben a rend őrség
az áldozatok védelmét figyelmen kívül hagyva, rendkívül hanyag módon járt el . A
rendőrség munkatársai ugyanis csupán csak annyit tettek, hogy megkérdezték a
nevelőket arról, hogy igazak-e a váciak . Ők ezt természetesen tagadták, majd a korább i
feljelentés alapján indított nyomozást lezárták.

Ez az eljárás szakmailag elfogadhatatlan . Ez az eljárás ugyanis nélkülözi mind az Ön
kormánya által korábban említett áldozatvédelmet, mind a Navracsics miniszter úr álta l
korábban rendre hangoztatott „gyermekbarát igazságszolgáltatást” .

A fentiek alapján az alábbi kérdésekre várom válaszát :

A fent említett nevelőotthonban elkövetett bűncselekmények feltárása során ,
miért nem érvényesültek a gyermekbarát igazságszolgáltatás alapelvei a z
áldozatok védelmében?

Milyen további intézkedéseket tervez a kormány annak érdekében, hogy az ilye n
kényes ügyekben az igazságszolgáltatási eljárás során a későbbiekben garantálva
legyen a gyermekek védelme?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2016. szeptember 8 .

Szabó Tímea
független országgy ű lési képviselő
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